
Ratamestariryhmän ja valvojan näkemyksiä 
 
Ratamestariryhmän johtaja Janne Salmi: 
 
”Maastoon on kesämökiltämme 5km autolla ja 2km veneellä, joten se on minulle hyvin tuttu. Haaveissa 
on ollut jo parikymmentä vuotta saada järjestää täällä jokin isompi suunnistustapahtuma ja olen todella 
iloinen, että se nyt onnistuu! 
 
Maasto on mielestäni todella hieno ja monipuolinen. Kulkukelpoisuus on pääosin erinomainen joitain 
hieman kivisiä rinteitä lukuun ottamatta. Pienipiirteisyyttä on paljon eri muodoissa ja 15–20 vuotta 
vanhat taimikot tuovat sopivasti lisämaustetta ja vaativuutta. Isoja mäkiäkin löytyy, varsinkin 
finaalimaastosta, joista korkein - Kaasavuori - nousee suoraan merestä reilun 50 m korkeuteen. 
 
Alun perin kisan oli tarkoitus olla Suomen viimeinen MM-katsastus, joten pääsarjojen radat on laadittu 
Tsekin haasteita vastaaviksi sekä raskaudeltaan että teknisyydeltään. Maastohan on mahtava sekoitus 
MM-kisojen pitkää (jyrkät rinteet, jyrkänteet), että keskimatkaa (vaativat rastipisteet). Uskon, että 35-
alkuisella ajalla oltaisiin korkealla myös MM-kisoissa!” 
 
Kartta on Eero-Antti Longan laatutyötä ja sitä on viilattu yhteistyössä myös ratamestaritiimin kanssa 
viime kesästä asti. Haastavaa kartoittajalle on ollut todella runsas kivien ja kumpareiden määrä sekä 
jyrkännesolat, joiden kuvausta on mietitty moneen kertaan. Useimmista solista pääsee hyvin läpi, osa on 
melko ahtaita ja osa taas kaatuneiden puiden tai kivien tukkimia. Kartasta saa hyvin irti tarvittavan 
informaation, mutta sprinttisuunnistuksen tapaan on myös varmistuttava ettei juokse umpikujaan.  
 
Koejuoksijoiden kommenttien perusteella kartta on maastonkohteiden suuresta lukumäärästä 
huolimatta selkeälukuinen. Maasto kuitenkin tarjosi muutamia yllätyksiä myös paikallisille, Varsinais-
suomalaisiin avokalliomaastoihin tottuneille suunnistajille, joten ihan kaikkein perinteisintä Varsinais-
suomalaista maastoa ei ainoastaan ole luvassa. 
 
Radat ovat varsin runsasrastisia ja rasteja on osanottajamäärästä ja alueen pienehköstä koosta johtuen 
lähekkäin, mutta selkeästi toisistaan erottuvissa pisteissä. Maastossa onkin aamun karsinta ja iltapäivän 
finaali yhteen laskien tasan 200 rastia. Rastinmääritteiden tarkistaminen onkin (kuten aina) erittäin 
tärkeää! 
 
 
Onnistuneita suorituksia ja suunnistuselämyksiä toivottaen, 
 
Janne Salmi, ratamestariryhmän johtaja 
Juho Rajaniemi, ratamestarin apulainen 
Visa Koponen, ratavalvoja 


